
 
 
 
 
  VRAGEN 
 
door de leden van de raad gesteld overeenkomstig artikel 38 van het Reglement van 
Orde voor de vergaderingen van de raad van de gemeente Groningen. 
 
2011 – Nr. 4. 
 
VRAGEN van D66 van de heer P.S. de Rook betreffende gemeenten te weinig actief 
bij werven orgaandonoren. 
(Binnengekomen: 11 januari 2011.) 
 
 
De fractie van D66 vraagt graag aandacht voor het gebrek aan orgaandonoren in 
Nederland en steunt landelijke campagnes voor deze goede zaak waar het kan. 
Hoewel veel van de wervingsproblematiek een belangrijke privacycomponent kent, 
denkt de D66 fractie dat het maken van een bewuste keuze een terechte 
verantwoordelijkheid voor een ieder is. 
 
In de Volkskrant van 3 januari staat een artikel waarin de stand van zaken wordt 
besproken met betrekking tot de gemeentelijken inzet om hun inwoners te informeren 
over de mogelijkheid om orgaandonor te worden. Uit een inventarisatie blijkt dat er 
grote verschillen bestaan in de inzet die verschillende gemeenten tonen bij het 
informeren van hun inwoners. 
 
Bovenstaand artikel geeft in combinatie met de urgentie van de behoefte aan 
orgaandonoren aanleiding tot de volgende vragen. 
 

1 Heeft het college kennis genomen van het artikel “Gemeenten 'te weinig actief' 
bij werven orgaandonoren” gepubliceerd in De Volkrant op 3 januari 2011? 
(zie bijlage) 
 

2 Deelt het college de mening van D66 dat de gemeentes een bijdrage kunnen en 
moeten leveren aan het vergroten van het aantal donorregistraties in 
Nederland? Zo nee, waarom niet? 
 

3 Welke inspanningen verricht de gemeente Groningen op dit moment om haar 
Stadjers te informeren over de mogelijkheid om zijn/haar keuze te registreren? 
En hoe verhouden deze inspanningen zich globaal ten opzichte van die van 
andere gemeenten? 
 

4 Ziet het college mogelijkheden om deze inspanningen in 2011 uit te breiden? 
Zo nee, waarom niet? 
 

5 Is het college bereid hiertoe een voorstel te doen aan de Gemeenteraad. Zo 
nee, waarom niet? 
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Het college beantwoordt de vragen als volgt: 
 

Groningen, 25 januari 2011. 
 
1. Het college heeft kennis genomen van het artikel in De Volkskrant. 

2. Het college deelt die mening. Ook de Nederlandse Transplantatie Stichting 
deelt die mening. Wij verwijzen in dit kader naar een persbericht van 3 januari 
2011 van de Nederlandse Transplantatie Stichting, met daarin onder meer de 
volgende tekst:  

"Donorregistratie via gemeenten levert ruim 100.000 registraties op in het 
Donorregister, een positief resultaat. NTS-Donorvoorlichting is blij met het 
hernieuwde animo onder gemeenten en herkent het beeld niet dat de Volkskrant 
schetst. De Volkskrant suggereert dat de aandacht van gemeenten voor 
donorregistratie door bezuinigingen verslapt.  In tegendeel: NTS-Donorvoorlichting 
constateert in de tweede helft van 2010 juist een positieve ontwikkeling en een 
stijgend animo onder de gemeenten.  Ook zouden de gemaakte afspraken met 
gemeenten nog eens goed tegen het licht gehouden worden, aldus het artikel in de 
Volkskrant. De NTS-woordvoerder herkent zich niet in de negatieve uitspraken in 
de Volkskrant. Volgens de NTS zijn de inspanningen van gemeenten voor 
donorregistratie toegenomen sinds het verspreiden van de communicatietoolkit in 
september jl. Dit blijkt uit het toenemend aantal donorformulieren dat wordt 
besteld." 

3.  De Dienst Informatie en Administratie van de gemeente Groningen reikt nadat 
een reisdocument is aangevraagd een folder uit aan het loket. Dit is de 
standaard handelswijze van vrijwel alle gemeenten in Nederland en gebeurt op 
advies van de Nederlandse Transplantatie Stichting.  
Daarnaast krijgen nieuwe inwoners van de gemeente een folder mee in het 
informatiepakket dat iedere nieuwe inwoner bij inschrijving in de gemeente 
krijgt. De folders zijn ook beschikbaar in het gemeentelijk informatiecentrum. 

 
4.  Het college is van mening dat op deze wijze een adequate invulling wordt 

gegeven aan de voorlichtingstaak op dit gebied. Belangrijk gegeven is de 
burger niet te vaak deze vraag te stellen, omdat gebleken is dat dan al gauw 
irritaties bij de burger ontstaan. Daarom is gekozen om het vijfjaarlijks, bij het 
uitreiken van een nieuw reisdocument aan de orde te stellen.  
Op de gemeentelijke website zal binnenkort nog een button geplaatst worden 
met een link naar de site van de Nederlandse Transplantatie Stichting. 

 
5.  Een voorstel aan de gemeenteraad is naar mening van het college overbodig. 

De Dienst Informatie en Administratie is voortdurend bezig haar 
werkprocessen tegen het licht te houden en te verbeteren. De afgifte van 
formulieren met betrekking tot orgaandonatie maken hiervan deel uit. 

 
 

 
 
 


